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Úvodní slovo předsedy Pirátů

Vážené Celostátní fórum Pirátů, milé Pirátky i Piráti, přátelé,

poslední výroční zprávu jsem psal v turbulentním čase povolebního střízlivění, nového uspořádání
poměrů v Poslanecké sněmovně, historicky prvního vstupu naší strany do vlády a zároveň blížících se
komunálních a senátních voleb. Bylo před námi pro rok 2022 hodně výzev. Zpětně hodnoceno jsme v
řadě z nich obstáli dobře, z čehož mám radost. Na dalších dál pracujeme a pracovat budeme, protože to
je klíčové pro rozvoj naší strany a naplňování našeho programu. Obě dvě tyto věci spolu zásadně
souvisí.

Dovolím si zde za loňský rok vyzdvihnout několik nejdůležitějších aspektů.

Vláda, Sněmovna a nová role

Česká pirátská strana se stala nedílnou součástí vlády České republiky a jsem za to rád, byť je
pětikoaliční vládnutí leckdy složité. Tímto angažmá máme možnost naplňovat naše dlouhodobé cíle a
program, čímž můžeme pozitivně ovlivňovat směřování naší země. Zároveň předkládáme alternativy k
návrhům koaličních partnerů, pokud je vnímáme kriticky. Týká se to nejen resortů, které nám byly
svěřeny, respektive jsme vyjednali, ale všech politických otázek. Ne vždy jsou jednání snadná a leckdy je
nutné hledat společné kompromisy, to ovšem platí v politice pro každou spolupráci, což věřím, může
empiricky potvrdit řada našich krajských i komunálních zastupitelů v exekutivě. Vládní angažmá je
vysoce odpovědná práce vyžadující maximální úsilí a koncentraci, ať už s ohledem na komplexnost
problémů, tak při hledání správných cest řešení. Tato mise a její tíha neleží jen na nás, na členech vlády,
ale na nás všech.

Chtěl bych proto poděkovat za odvedenou práci nejen ministrům Janu Lipavskému či Michalu
Šalomounovi, ale i pirátským náměstkům, náměstkyním i dalším spolupracovníkům a spolupracovnicím
na resortech. Dále resortním týmům, jejichž fungování je absolutně nepostradatelné pro odborná
jednání a navazující rozhodování. Stejně tak poslaneckému klubu a celému aparátu, i ten je v mnoha
fázích nezastupitelný. Také jsem rád za spolupráci na evropských tématech s Piráty v Evropském
parlamentu. Rovněž si vážím vstupů, které dostáváme od komunálních a krajských politiků i členů a
členek z mnoha obcí, měst a regionů. A obecně děkuji všem Pirátkám i Pirátům, podporovatelům,
dobrovolníkům za jejich náměty, zpětnou vazbu a práci napříč všemi úrovněmi.
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Rok 2022 a naše vládní působení samozřejmě velmi ovlivnila válka na Ukrajině, energetická i cenová
krize a zvyšující se nejistota obyvatel. Za Piráty jsme aktivně předkládali řešení, jak lidem pomoci těžké
období překlenout, řadu jsme prosadili, za některé – například za úpravu rodičovského příspěvku a
kapacit předškolní péče – dále bojujeme. Kromě toho jsme pracovali na našich programových i
resortních prioritách a v koordinaci s Piráty v Evropském parlamentu jsme se podíleli na úspěšném
zvládnutí českého předsednictví v Radě Evropské unie. Jsem přesvědčen, že naše působení na
ministerstvech lze hodnotit kladně s řadou reálných výsledků. Nejde jen o mediálně nejviditelnější
oblasti jako je zahraniční politika, novela stavebního zákona, antibyrokratický balíček či založení
Digitalizační a informační agentury. Zabýváme se o celou řadou komplexních a mediálně méně
atraktivních – zdánlivě neviditelných – témat.

Namátkově vzpomenu například zásadní roli našeho ministra Michala Šalomouna pro chod celého
legislativního procesu nebo komplexní a dlouhodobé řešení krize s dostupností bydlení, které se jako
celek připravuje na Ministerstvu pro místní rozvoj.

Z oblastí, které jsou v gesci jiných resortů, ale lze na nich najít významný pirátský otisk, je možné zmínit
například sociální politiku. Tam odvádí velkou práci Zuzana Freitas Lopes a Olga Richterová. Vizitkou
jejich práce je zjednodušení příspěvku na bydlení, lepší podmínky pro pěstouny a pro pobyt rodičů s
dětmi v nemocnicích, rozšíření dostupnosti předškolní péče atd. Ozdravení státního rozpočtu se věnuje
náměstek Jiří Valenta s naším finančním týmem. V řešení energetické krize, rozvoje obnovitelných
zdrojů či komunální energetiky hraje důležitou roli náš náměstek na Ministerstvu průmyslu a obchodu
Petr Třešňák i naši experti na životní prostředí. Obdobně je stěžejní Josef Pavlovic na Ministerstvu
zdravotnictví pro zkvalitňování zdravotní péče. Lukáš Kolářík pak jako náměstek Ministra vnitra
intenzivně pomáhal například v řešení uprchlické krize. Martin Úlovec se na školství zasazuje mimo jiné
o rozvoj digitálního vzdělávání. Radek Holomčík jako náměstek Ministerstva zemědělství pak o podporu
ekologicky šetrných metod, ochranu lesů a férových podmínek v odvětví. Ondřej Chrást měl zase velký
podíl na prosazeních našich zlepšení do úpravy autorského zákona. Velký kus práce odvedl také tým
Návykové chování pod dobrým vedením Janky Michailidu. V protikorupčních opatřeních pak Jakub
Michálek ve spolupráci s Michalem Šalomounem, který převzal řízení Rady vlády pro koordinaci boje s
korupcí.

Příkladů a jmen by bylo možné uvést ještě mnohem víc, vzhledem k omezenému prostoru nejde popsat
všechny, na další se můžete podívat třeba v prosincovém dokumentu Rok vlády či na Piráti pracují.
Ještě jednou je na místě velké poděkování všem zúčastněným.

Aby vše fungovalo, bylo ale na začátku roku potřeba přenastavit systém práce s ohledem na novou roli
ve vládě i oslabení poslaneckého klubu. Zpětně je možné říct, že se nám to díky vysokému nasazení
našich poslanců a poslankyň, ministrů, gestorů a gestorek, resortních týmů a aparátů podařilo. Dál ale
pracujeme na co nejefektivnějším propojování a komunikaci jak mezi sebou, dovnitř strany, tak navenek.
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Komunální a senátní volby

Důležitou událostí minulého roku byly také komunální a senátní volby, do kterých jsme pohledem
výsledků z roku 2018 vstupovali jako středně silná politická strana s ambicí obhájit získané mandáty. A
v obcích a městech, kde jsme byli silnou a konstruktivní opoziční stranou, jsme kandidovali se záměrem
ideálně využít nabité zkušenosti a pokusit se o participaci na vedení městských rad.

V kontextu náročné situace po sněmovních volbách je možné výsledek komunálu celkově hodnotit
kladně, kampaň se také povedla, na čemž mají obří podíl naši lidé v komunálu a také centrální i lokální
volební štáby. Zároveň ale musíme reflektovat i to, že jsme v některých regionech oslabili, kdy se
odvedenou práci našich lokálních zástupců nepodařilo bohužel převést ve volební výsledek. Což je
jedno z témat, kterému se i s výhledem na krajské volby příští rok musíme věnovat. Stejně tak posílit
přípravu na senátní volby, abychom náš počet dokázali rozšířit a zopakovat úspěch Adély Šípové či
Lukáše Wagenknechta.

Shrnutě: Samostatně jsme získali přes 300 pirátských mandátů, což je solidní výsledek, nicméně jde ale
o určitý pokles. V koalicích jsme naopak oproti minulému období posílili a máme téměř 650 mandátů.

V Praze jsme nejen obhájili, ale dokonce drobně posílili. Stejně tak jsme posílili například ve Zlíně či
výrazně v Olomouci. V Liberci jsme se poprvé dostali do zastupitelstva. Voliči nám dali důvěru i v řadě
menších měst, například v Sušici, kde naše podpora silně vzrostla, nebo v Brodku u Přerova, kde čistě
pirátská kandidátka získala 23,64 % hlasů. Naopak třeba v Moravskoslezském, Pardubickém kraji a
některých částech hlavního města jsme oslabili, což je jedna z výzev, na kterou se soustředíme, jak jsem
zmínil i výše. Obecně vzato máme do dalších voleb slušnou výchozí pozici, zároveň je ale prostor pro
zlepšení a přenastavení některých méně efektivních procesů a strategií.

Piráti jako strana

Hlavním úkolem, který se všemi oblastmi prolíná jako ta pověstná červená nit, byla po sněmovních
volbách bezesporu stabilizace strany a následně snaha o její rozvoj. Tento úkol se nedá nikdy
odfajfkovat jako kompletně splněný, protože jde opravdu o kontinuální dlouhodobou práci nás všech, ve
které nelze polevit. Je to jak o reflexi předchozích chyb, posílení toho, co nám dlouhodobě funguje a
naopak zrevidování problematických procesů, tak je klíčová péče o naše lidi a talenty či zlepšení
vnitrostranické komunikace. Některé věci si podařily, v dalších nás čeká ještě kus práce.

Pár příkladů. Došlo k podrobnému vyhodnocení chyb ve sněmovní kampani, ze kterého vznikla řada
doporučení k dalším postupům. Například co se týká vnější komunikace, akcentujeme opět silně naši
značku a pirátská liberální témata. Povedlo se nám je solidně propsat i do komunální kampaně.
Zmiňoval jsem již úspěšné přenastavení procesu v rámci poslaneckého klubu, gestorů, odborných týmů,
resortů a aparátu. Stejně tak se povedlo po prvních rozkolísaných měsících roku 2022 ukotvit naše
vnímání veřejností, kdy nám průzkumy přisuzují dlouhodobě kolem 9 - 11,5 procent (v závislosti na
metodice), což z nás nyní dělá z hlediska podpory druhou nejsilnější vládní stranu. Průzkumy jsou
samozřejmě proměnlivé, jsou ale určitým indikátorem nálad ve společnosti a vnímání dané strany.
Jejich současné výsledky se dají brát za dobrý odrazový můstek.
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V roce 2022 se podařilo uspořádat dvakrát setkání výkonných týmů (SVÝT). Pokračovalo i pravidelné
setkání vedení strany s předsednictvy krajských sdružení. Ve spolupráci s MO došlo ke změně
organizace DISCO. Uskutečnila se také řada akcí k rozvoji členstva. Například ideová konference
Kompot v Táboře, na jejíž organizaci měla velký podíl Blanka Charvátová, za což jí děkuji. Stejně tak PO
za uspořádání dvou úspěšných komunálních fór, lídrovských kurzů a dalších školení či za práci na
zlepšení systému Nalodění. Taktéž MO, které také vnitrostranicky zajistilo řadu školení i tréninků a v
průběhu roku několikrát spustilo na sociálních sítích náborovou kampaň nových členů a členek.
Postupně probíhají jednání o úpravách dlouhodobého programu či některých stanov. Začaly také
pozvolna přípravy na evropské, krajské a senátní volby 2024.

Na závěr bych chtěl obzvláště vyzdvihnout jednu věc. Loňský rok byl bez debat pro nás všechny náročný
a plný výzev. Opět se ale ukázalo, že když na to přijde, dokážeme se semknout, zmobilizovat všechny
síly a s překážkami se porvat. Máme zdravé jádro, mnoho pracovitých, kompetentních a obětavých lidí a
i po 13 letech velké odhodlání a drive posouvat tuhle zemi k lepšímu. To je to nejcennější, co může
jakákoliv strana mít nebo si vůbec přát. Díky vám všem za to, že jste.

Ivan
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Pirátská strana 2022 - základní fakta a data

● Pirátská strana v roce 2022 oslavila 13 let od svého založení

● Piráti mají v tuto chvíli zastoupení ve všech patrech české politiky, podílí se i na rozhodování v EU:
○ V Evropském parlamentu zastupují Piráty 3 poslanci, 1 zástupce byl zvolen za Německou

pirátskou stranu - jsme součástí čtvrté nejsilnější frakce, Marcel Kolaja je kvestorem
Evropského parlamentu

○ V Parlamentu České republiky mají Piráti zastoupení:
■ Sněmovna – 4 poslankyně a poslanci, Olga Richterová se stala místopředsedkyní

Sněmovny
■ Senát – senátorka a senátor za Piráty, stálý volební výbor již zahájil přípravy na

další senátní volby, které proběhnou v roce 2024
○ Na krajské úrovni má Pirátská strana 112 zastupitelů ve 14 krajích včetně Prahy, přičemž

v 10 jsme v jejich vedení, máme 1 hejtmana
○ Na komunální úrovni máme přes 300 komunálních zastupitelů

● Počet členů za rok 2022 vůči předchozímu období mírně vzrostl (nových členů 134, ukončených
členství 79)

● Ve volebních průzkumech a modelech máme nyní stabilně kolem 10 % (viz www.mandaty.cz)
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Plnění strategie Pirátské strany v roce 2022 a výzvy pro rok 2023 za jednotlivé
oblasti

Republikové předsednictvo (RP)

Co se podařilo:
● V roce 2022 došlo na CF v Pardubicích k převolení Republikového předsednictva, nové složení

je: Ivan Bartoš, Marcel Kolaja, Hana Hajnová, Blanka Charvátová a Martin Jiránek.
● Bylo vytvořeno Prohlášení Republikového předsednictva České pirátské strany, které shrnuje

základní kroky a cíle nově zvoleného RP ve svém funkčním období.
● V roce 2022 se podařilo uspořádat 2x setkání výkonných týmů (SVÝT). Dále pokračovalo i

pravidelné setkání s předsednictvy krajských sdružení.
● Podařilo se i přes vytíženost vytvořit pirátskou strategii, které byla předložena ke schválení

Republikovému výboru.
● Uskutečnilo se několik návštěv krajů v rámci krajských schůzí či fór.
● Spolupracovali jsme s Republikovým výborem na organizačních změnách ve vedení strany.
● Účastnili jsme se přípravných schůzek týkajících se CF 2023 v Liberci či Ideové konference.
● Průběžně se sledovala a konzultovala práce vedoucích všech odborů.
● Ve spolupráci s MO došlo ke změně organizace DISCO.
● Zúčastnili jsme se několika výběrových řízení (asistent RT, ředitel Institutu π).
● Intenzivně jsme se věnovali volbám v roce 2022. Koordinovalo se ustanovení volebního výboru,

celostátního volebního štábu, obsazení volebního manažera. Podíleli jsme se na společném
celostátním volebním programu pro komunál, který byl ve velkém zpoždění a jeho dopracování
bylo velmi náročné. Jednalo se o rozpočtu, řešila se Praha, komunikovali se senátní kandidáti
vč. vyjednávání s ostatními politickými stranami o možných podporách.

● Ve spolupráci s kanceláří strany, AO a rozpočtovou skupinou RV byl připraven, projednán a
následně schválen rozpočet pro rok 2023.

Co se nepodařilo:

● V roce 2022 se nepodařilo uskutečnit výjezdní zasedání RP v krajích, proto bychom tuto
skutečnost rádi napravili v roce 2023.

● Taktéž se nepodařilo prosazení schválení Pirátské strategie Republikovým výborem.

Výzvy pro rok 2023:

Bude nutné dále pokračovat na zdokonalování proudění informací ve straně nejen s ohledem na
transparentnost, ale i prevenci zahlcenosti členů či volených zástupců prostřednictvím prioritizace
(důležitost a relevance informací). Další výzvou bude udržování funkčních mechanismů mezi stranou,
vládou a koaličními partnery. Je třeba se nadále soustředit na podporu růstu členské základny. S růstem
počtu členů pokračuje i výzva rozdělení jasných kompetencí a odpovědností jak v rámci RP, které by
mělo jít v tomto příkladem, tak i napříč dalšími stranickými orgány (RV, odbory, resortní týmy atd.).
Nadále bude pokračovat intenzivní příprava na supervolební rok 2024.
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Republikový výbor (RV)

Co se podařilo:

● Republikovému výboru se podařilo udržet pravidelná setkávání na zasedáních a zefektivnit jejich
průběh. Zasedání jsou nově jednodenní, jednotlivé body jsou lépe formulovány a diskuze cílí na
konkrétně definovaná témata.

● Komunikace mezi zasedáními probíhá prostřednictvím pravidelných konferenčních hovorů 1x
měsíčně, případně mimořádných hovorů ke konkrétním tématům. Členská základna je vždy
informována o termínech a programu konferenčních hovorů nejen Newsletterem, ale i na Zulipu
v nově otevřeném informačním vlákně RV pro CF, operativa se vypořádává prostřednictvím
Zulipu.

● Činnost výboru byla v roce 2022 ovlivněna komunálními volbami, dohledem nad nimi a řešením
problémů, které postupně vznikaly. Pro sledování podávání kandidátních listin byl poprvé využit
systém Chobotnice. Po komunálních volbách RV na úrovni RV-RP otevřelo diskuzi nad dalším
směřováním komunální politiky strany za účelem stanovit očekávání strany pro tuto důležitou a
co do počtu pozic ve veřejných funkcích nejpočetnější složku strany.

● RV trvale pracuje na lepší komunikaci svých činností dovnitř strany. Kromě využívání svých
klasických a nově zavedených informačních kanálů se RV snaží v maximální možné míře
umožnit členstvu Pirátské strany zapojit se do diskuze v rámci projednávání na RV. V uplynulém
roce tak mělo členstvo možnost se zapojit nejen do projednávání návrhu celostátního programu
pro komunální volby 2022, ale i do dalších jednání a to jak na zasedání nebo pravidelném Jitsi
RV, tak do jednání probíhajících na Fóru. RV se také soustavně věnuje lepší informovanosti krajů
o činnosti RV.

● Na základě návrhů RT byly schváleny změny v následujících dvou bodech dlouhodobého
programu: Finance, Mezinárodní vztahy. RV ve spolupráci s dalšími složkami strany
spolupracuje na nové koncepci pro dlouhodobý program.

● Schválena byla novela Rozhodčího řádu.
● RV se i nadále věnoval práci na rozvoji vnitřní kultury strany a tématu žen v politice.

Co se nepodařilo:

● Zpětně hodnoceno mohl být Republikový výbor při vykonávání volebního dohledu důraznější.
Obecně však RV nepovažuje za šťastné řešení výraznější a důrazné zasahování do situace v
průběhu přípravy na volby, ale apeluje na soustavnou komunikaci s komunálními zastupiteli a
kraji, na základě které lze důrazným zásahům během volebního dohledu předejít. Stejně tak RV
vnímá mezery v současném nastavení systému volebního dohledu pro komunální volby a v
dnešní době pracuje na aktualizaci volebního dohledu.

● Efektivita projednávání byla v uplynulém roce nižší. V tuto chvíli probíhají změny při zahajování
jednání ve spolupráci s AO.

Výzvy pro rok 2023:

Bude pokračovat práce v rámci pracovní skupiny RV/RP, která má za cíl zlepšit komunikaci, ulevit
přetíženým členům RP a nastavit kvalitní procesování návrhů programů, rozpočtů a dalších pro stranu
důležitých dokumentů a usnesení. V roce 2023 dochází k převolbě části RV CF a teprve nově navolené
RV určí další priority, nicméně na začátku roku byly pro RV diskutovány následující priority: dodefinovat
novou formu dlouhodobého programu, přijmout předpis o programových dokumentech a zpracovat
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novelu Organizačního řádu a Volebního řádu na základě výstupů z příslušných týmů/skupin. V roce 2022
byl také na základě podkladu RP prozatímně schválen Plán činnosti pro některé složky strany. V roce
2023 by mělo dojít k vypracování a na RV k projednání dokumentu, který bude popisovat úkoly a
směřování strany v dlouhodobějším nebo minimálně v následujícím jednoletém období.
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Poslanecký klub Pirátů v PSP ČR

Co se podařilo:
● Dotlačili jsme vládu k pomoci lidem s energiemi, přes návrhy Jakuba Michálka a Olgy Richterové

jsme postupně přiměli ministerstva předložit úsporný tarif, podporu rodin s dětmi, solidární
zdanění mimořádných zisků získaných v důsledku války a iniciovali jsme vyjednání zastropování
cen energií na úrovni EU i národní úrovni.

● Olga vyjednala rozšíření slev na jízdné na všechny invalidní důchodce ve 3. stupni a iniciovala
zjednodušení žádosti o příspěvek na bydlení a zlepšení pravidel, aby na příspěvek dosáhlo víc
lidí. Nárok má podle průzkumu 24 % domácností, ale čerpají ho pouze 4 %. Nově odpadne
polovina papírování s opakovaným dokládáním nároku. Na dalším zjednodušení pracujeme.

● Sněmovní tým pomáhá prosazovat klíčové zákony digitalizace státu ve Sněmovně, například
stavební zákon (2. čtení v březnu 2023) nebo zřízení Digitální a informační agentury (DIA).

● Pomalu, ale jistě prosazujeme 18 protikorupčních zákonů doplněné o další aktivity. Prosadili
jsme např. poskytování informací o platech nejvyšších státních úředníků a informací o ČEZ,
lepší kontrolu sportovních dotací, zabránili jsme vyprázdnění evidence skutečných majitelů,
dohodli jsme podobu zákona chránící nezávislost státních zástupců. Další zákony, např.
průhlednější veřejné zakázky, střet zájmů (v těchto je politická dohoda) a whistleblowing jsou v
procesu.

● Prosadili jsme ambicióznější plán otevřeného vládnutí.
● Ohradili jsme se proti dosazení osoby spojené s kauzou Dozimetr do vedení Vojenského

zpravodajství, prosadili jsme snížení rozpočtu Hradu po skandální milosti za korupci.
● Díky práci Kláry Kocmanové, Jakuba Michálka, Ondřeje Chrásta a Ondřeje Vykoukala jsme

ukončili několik absurdit v autorském zákoně. V Česku zůstanou dobré podmínky pro online
úložiště. Živnostníci už se nemusí bát šikany od OSA za puštěné rádio v provozovnách. Autor
hudby už nemusí hlásit OSE předem, že bude hrát svoji vlastní hudbu.

● Díky návrhu Kláry Kocmanové jsme navýšili podíl televizního obsahu pro neslyšící.
● Pro lidi, kteří mají stejné povinnosti, chceme i stejná práva. Proto jsme podali návrh na

uzákonění manželství i pro stejnopohlavní páry, který za klub podepsala Olga Richterová, a
nadále za narovnání životních podmínek duhových rodin bojujeme.

Co se naopak nepodařilo:

● Pomalá a málo cílená pomoc s drahými energiemi – stát nemá potřebné údaje.
● Zavést solidární zdanění mimořádných příjmů už od roku 2022, kdy měly banky největší zisky.

Jeden den to odsouhlasila koaliční rada za účasti ministra financí a druhý den ministr otočil a
daň platí až od roku 2023. Obáváme se, že se v důsledku tohoto nastavení se vybere daleko
méně peněz a nepokryjí celé náklady na zastropování cen energií.

● Snaha zajistit lidem dostupné bydlení se nepromítla do kapitoly MMR ve státním rozpočtu.
● Nepodařilo se nám dost rychle přesvědčit koaliční partnery, že je potřeba změnit jednací řád

směrem k menšímu objemu obstrukcí a efektivnímu pracovnímu jednání v zájmu občanů.
● Zatím se nepodařilo zvýšit rodičovský příspěvek, který požírá inflace, letos se to snad podaří.

Výzvy pro rok 2023:

Dotáhnout ve Sněmovně významné vládní zákony: důchodová reforma, navýšení rodičovského příspěvku,
protikorupční zákony - ochrana whistleblowerů, veřejné zakázky a střet zájmů, stavební zákon, zlepšení
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podmínek pro hlídání dětí a zvýšení kapacit péče o děti, náprava definice znásilnění, novela
insolvenčního zákona, konsolidace veřejných financí a schválení platů učitelů na 130 % průměrné mzdy,
korespondenční volba, změna jednacího řádu k omezení obstrukcí.
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Pirátští senátoři a senátorky v klubu SEN21 - Piráti

Co se podařilo:
● Aktivní podpora Ukrajiny proti ruské agresi. Již 2. března přijato usnesení navržené Lukášem

Wagenknechtem k přijetí tvrdších opatření vůču Rusku i Bělorusku (zamezení poskytování
dotací, pobídek, úvěrů a veřejných zakázek z rozpočtu ČR firmám a občanům Ruské federace a
Běloruska; zmrazení převodu nemovitostí).

● Spuštění programu stáží pro studenty v senátorském klubu SEN21 a Piráti. Studenti strávili
týden u každého ze senátorů a viděli jak práci v Senátu, tak v regionu. Na stáže máme velmi
pozitivní ohlasy.

● Adéla Šípová se v červnu stala členkou Rady vlády pro rovnost žen a mužů.
● Adéla Šípová byla po senátních volbách 2022 zvolena místopředsedkyní klubu SEN21 a Piráti.
● Lukáš Wagenknecht jako předseda Stálé komise Senátu pro dohled nad veřejnými prostředky

přijal v Senátu ukrajinskou delegaci v čele s generálmajorem Kyrylo Budanovem, náčelníkem
hlavního zpravodajského ředitelství Ministerstva obrany Ukrajiny. Cílem setkání bylo, abychom
opakovaně dali najevo, že ČR podporuje Ukrajinu v jejím boji nejen za Ukrajinu, ale za celou
Evropu a navázání další spolupráce.

● Na návrh Adély Šípové dostal státní vyznamenání prezidenta republiky (medaili za hrdinství)
romský partyzán Josef Serinek.

● Uspořádání akce Genderman roku 2022 v Senátu PČR. Akce se konala pod záštitou Adély
Šípové.

● Adéla Šípová prosadila usnesení k VOP, na jehož základě Senát vyzval Stanislava Křečka, aby
vystupoval v souladu se svým slibem vykonávat úřad ombudsmana nezávisle a nestranně.
Zároveň zkritizoval Stanislava Křečka za jeho výroky vůči menšinám a uprchlíkům.

Co se naopak nepodařilo:
● Plénum Senátu nepodpořilo pozměňující návrhy Lukáše Wagenknechta k zákonu o střetu zájmů,

které se týkaly opravy definice skutečného majitele, aby nebyl zákon obcházen u čerpání dotací
a poskytování zakázek nebo jeho rozšíření tak, aby se vztahoval i na prezidenta ČR.

● Plénum Senátu ve druhém čtení zamítlo návrh zákona Adély Šípové na zavedení teritoriality
exekucí.

● V senátních volbách 2022 neuspěl ani jeden z pirátských kandidátů a nezískali jsme tak
žádného nového senátora. Mandát získal pouze Martin Krsek, který kandidoval za hnutí SEN21 s
podporou Pirátů a vstoupil do našeho klubu.

● Senátorský klub SEN21 a Piráti naopak o jednoho člena přišel. Ladislav Kos a Petr Orel mandát
neobhájili a do klubu nově vstoupil Martin Krsek. Klub má nyní 6 členů.

Výzvy pro rok 2023:
Největší výzvou v současném konzervativním složení Senátu bude prosazování liberálních hodnot a
programu. Další výzvou bude najít pirátské kandidáty do senátních voleb v roce 2024 s cílem získat další
senátorky a senátory a rozšířit tak náš senátorský klub a získat větší vliv v Senátu a jeho orgánech.
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Delegace Pirátů v EP

Co se podařilo:

● Marcelu Kolajovi se jako stínovému zpravodaji podařilo vyjednat solidní parlamentní pozici k
aktu o digitálních trzích. Mnoho požadavků se propsalo i do finálního textu legislativy, například
podmínka interoperability služeb. Pravidla mají za cíl nastavit férové prostředí na digitálních
trzích a zabránit zneužívání dominantního postavení technologickými giganty.

● Jako člen předsednictva Evropského parlamentu Marcel Kolaja prosadil zlepšení nástroje na
oznamování schůzek europoslanců s lobbisty. Povinnost nahlašovat schůzky s lobbisty je nově
propojena s registrem lobbistů a databází projednávané legislativy. Evropští občané tak mohou
lépe kontrolovat své politiky a Evropský parlament jako takový se stal více transparentním.

● Ve stanovisku výboru pro kulturu a vzdělávání k aktu o umělé inteligenci Marcel Kolaja jako
zpravodaj stanoviska prosadil, aby se takzvaný e-proctoring dostal na seznam vysoce rizikových
technologií. Takový krok ochrání studenty před tím, aby čelili diskriminaci, když při testech
umělá inteligence vyhodnocuje, zda nepodvádějí.

● Z pozice stínové zpravodajky ve výboru pro mezinárodní obchod se Markétě Gregorové podařilo
prosadit několik požadavků v tzv. zákoně o čipech. Evropa se díky tomu přidává k Velké Británii
či Americe v trendu stát se nezávislou hlavně na čínské výrobě.

● Jako zpravodajka návrhu o posílení kyberbezpečnosti ve všech evropských institucích – Komisi,
Parlamentu i Radě, Markéta Gregorová úspěšně prosadila změny ve financování i tréninky pro
zaměstnance.

● Markéta Gregorová prolomila cenzuru visící nad čínským protirežimním umělcem bojujícím za
lidská práva. Badiucao uspořádal díky jejímu pozvání přímo v budově Evropského parlamentu
vystoupení a výstavu na podporu Číňanů a Číňanek, i všech lidí bojujících proti autoritářům.

● Evropský parlament přijal nová pravidla pro bezpečnost finančních institucí (DORA), na kterých
pracoval jako zpravodaj Mikuláš Peksa. Díky pravidlům budou subjekty působící ve finančním
sektoru natolik odolné, že budou schopny přestát všechny druhy narušení a hrozeb souvisejících
s informačními a komunikačními technologiemi.

● Mikuláš Peksa stál u zrodu neformální mezistranické skupiny Evropského parlamentu pro
podporu regulované legalizace konopí. Skupina Legalise it EP otevírá celoevropskou diskuzi o
konopí pro osobní potřebu založenou na datech a faktech.

● Mikuláš Peksa se podílel na přípravě směrnice o tzv. distančním marketingu, která pomůže
spotřebitelům v situacích, kdy jsou vůči prodávajícímu v nevýhodě. Nově bude muset prodejce
poskytnout veškeré podmínky smlouvy jasně a přehledně předem a v písemné podobě. Mimo to
bude muset jasně stanovit podmínky, za jakých lze od smlouvy odstoupit.

● Europoslanci v úspěšných kampaních informovali veřejnost i stakeholdery jak o praktických
záležitostech týkajících se kyberbezpečnosti (Neklikat.eu, Markéta Gregorová), tak o
konkrétních legislativách (Zkrotmeobry.eu, Marcel Kolaja). Mikuláš Peksa s Klárou Kocmanovou
informovali o záměrech týkajících se energetiky (zachranmeenergetiku.cz). Úspěšný byl také
Peksův virální info web o tom, proč nevolit Andreje Babiše (protobabis.online).

13



Co se nepodařilo:

● Při hlasování o zařazení jádra a plynu mezi čisté energetické zdroje se nepodařilo z hlasování
vyjmout fosilní plyn. Pirátští europoslanci tedy museli hlasovat také proti zařazení jádra mezi
čisté zdroje. Z Čechů ale byli jediní a návrh nakonec prošel. Další podporou fosilního plynu teď
Evropská unie nahrává Putinovi, což pirátští europoslanci považují za neúspěch.

● Do závěrečné zprávy Výboru pro zahraniční vměšování a dezinformace se nakonec dostala i
zmínka o zavedení upload filtrů. Kromě toho ale zpráva přináší kvalitní a obsáhlý plán boje proti
dezinformacím a řeší zásahy a útoky, které se týkají voleb, sociálních sítí, kritické infrastruktury,
financování politických aktivit, kybernetické bezpečnosti, médií a neziskových organizací,
veřejných institucí včetně univerzit, politiků i běžných občanů.

● Nepodařilo se přesvědčit českou vládu, aby zaujala nesouhlasné stanovisko k návrhu Evropské
komise známému jako chat control. Vláda má stanovisko neutrální. Návrh Evropské komise by
vedl k vážnému narušení soukromí občanů. Úprava podoby tohoto nařízení tak zůstává jednou z
priorit do dalšího roku.

Výzvy pro rok 2023:

Piráti by dále chtěli posunout debatu o změně hlasování v Radě EU, které v tuto chvíli například v
oblastech zahraniční politiky probíhá jednomyslně. Toto hlasování se ukázalo být neefektivní například v
otázkách sankcí na Rusko, kdy zejména Maďarsko často zneužívalo své právo veta. V poslední pětině
svého europoslaneckého mandátu chtějí Piráti napnout síly a upravit nařízení „chat control“, aby evropští
občané nepřišli o soukromí. Dále pracují na posílení evropské energetické soběstačnosti na pozadí
energetické krize a ruské agrese na Ukrajině a v neposlední řadě budou usilovat o naplnění slibu boje s
dezinformátory takovým způsobem, aby nebyla ohrožena svoboda slova.
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Mediální odbor (MO)

Co se podařilo:
● Mediálnímu odboru se v roce 2022 podařilo stabilizovat a rozvíjet svou personální situaci po

otřesech v roce 2021 a následcích voleb do Poslanecké sněmovny 2021. Kromě úspěšně
vedené a akční operativy při příležitostech zvládání každodenních rutin i výjimečných událostí či
ostré fáze kampaně do komunálu a Senátu se podařilo stabilizovat také nálady uvnitř strany a
pomáhat členské základně formulovat své myšlenky konstruktivní formou.

● Reformou prošel MO Community management, byl vytvořen Komunikačně-analytický tým pod
vedením Ivany Hlušičkové. Rozvíjeli jsme také (a především znovunavázali) vztahy a společné
projekty s ostatními odbory a orgány strany. Přes oslabený rozpočet se dařilo situaci
konsolidovat a nyní díky posílenému rozpočtu (a tím posíleným personálním stavům) se daří
věnovat se nejen operativě, ale také rozvoji. Mediální odbor byl páteří Centrálního volebního
štábu v komunálních a senátních volbách 2023, kterou kreativně vedl, přišel s mnoha
konkrétními výstupy a strategickým vedením spolu s Pavlem Štěpánkem (volebním manažerem),
a to vč. grafiky, volebního hesla, volebních videí, lokalizací a nového grafického vizuálu,
vytvoření Generátoru a spousty dalších utilit pro automatizaci a ulehčení tvorby kampaňových
materiálů pro místní sdružení a kandidátky ve městech, díky čemuž se napříč republikou ušetřily
statisíce za peníze pro grafiky a čas.

● Mediální odbor vedl a dále vede sérii školení po krajích, působí jako mentor pro různá krajská
sdružení či místní sdružení, která se účastnila voleb, stejně jako podporoval kandidáty do
Senátu, vedl prostřednictvím PR týmu a Veroniky Šmídové mediální tréninky pro lídry a lídryně
kandidátek a pro kandidáty a kandidátky do Senátu.

● Byl znovuvytvořen Social media tým a podařilo se ve spolupráci s Poslaneckým klubem
implementovat marketingově-mediální strategii strany, jejíž zárodky vznikly už v zimě roku 2021.
Byl vytvořen „technický tým“ Tomáše Valenty a Marka Förstera, díky čemuž se podařilo nasadit
několik volebních featur, které dopomohly budování atmosféry ve volbách, ať už vnitrostranicky
nebo na veřejnost.

● Mediální odbor zahájil přípravu stěžejních projektů nevolebního roku 2023, které povedou k lepší
přípravě na supervolební rok 2024.

Co se naopak nepodařilo:
● Přes veškerou snahu se zatím z kapacitních důvodů Technického odboru nedaří především

efektivně posouvat projekty s tímto odborem, ať už jde o Nástěnku nebo nový mail systém.
Všichni věříme, že v těchto věcech dojde v roce 2023 k významnému posunu.

● Rovněž máme rezervy v komunikaci s našimi ministerstvy, respektive v promování práce našich
ministrů, především Ivana Bartoše. Důvodů je hned několik, např. občasná složitost komunikace
s úřednickým aparátem ministerstva, ale také systém přidělené osoby z Mediálního odboru. V
roce 2023 budeme systém zprůchodňovat.

Výzvy pro rok 2023:
Nevolební rok 2023 je investiční a konsolidační. Mediální odbor se vedle operativy zabývá přípravou
půdy pro volby 2024 a 2025. Výzvy, které před námi stojí, nejsou nijak malé – klademe si před sebe
široké a velké cíle poplatné situaci, ve které strana je, a důležitosti nadcházejících let 2024 a 2025 pro
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kondici strany, ať jde o stránku zastoupení v politicky podstatných orgánech a z toho plynoucí sílu
prosazovat svůj světový názor a politiku, obraz na veřejnosti či finanční kondici strany.

1. Rozvoj mediální infrastruktury
2. Reforma systému krajských mediálních pracovníků
3. Spuštění Nástěnky a Pirátského portálu
4. Redesign směrem k evropským, krajským a senátním volbám 2024
5. Systematičtější fundraising – zařazujeme Fundraising do struktur MO
6. Další rozvoj systematické práce v PR
7. Opětovná stabilizace týmu pro sociální sítě
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Personální odbor (PO)

Co se podařilo:
● Úspěšně jsme zvládli vybrat všechny DR státních firem, i když to bylo poprvé. Některá výběrka

jsme delegovali a ušetřili jsme tak 0,25 úvazku.
● Školení a vzdělávání: uspořádali jsme dvě komunální fóra. V květnu dorazilo do brněnského

Impact Hubu 110 Pirátek a Pirátů. Na podzimní KOMPOT - CON dorazilo 150 pirátských
komunálních političek a politiků.

● Uspořádali jsme dva lídrovské kurzy LARP na rozvoj lídrovských dovedností.
● Rozšířili jsme spolupráci se spolkem Oživení. Triádu webinářů pro naše kandidáty do komunálu

absolvovalo 120 kandidátek a kandidátů.
● Uspořádali jsme Pirátský letní kemp - rodinný teambuilding, kterého se zúčastnilo 180 Pirátek,

Pirátů a Pirátčat, který si na sebe plně vydělal díky příspěvkům účastníků.
● Uspořádali jsme workshop na téma "Jak efektivně delegovat" pro poslance a vedoucí odborů.
● Proběhl výcvik peer facilitátorů, který učí účastníky, jak zvládat konflikty v týmu.
● Zvládli jsme kontrolu OIP i další hrozící pracovně-právní spory
● Zjednodušili jsme agendu – zrušení PPU. Upravili jsme smlouvy všem dodavatelům,

zjednodušujeme NDA společně s AO. Pořádáme onboarding pro nové dodavatele.
● Máme stabilní dlouhodobou spolupráci s KOKS, kteří mají podporu a máme pravidelnou

komunikaci s PKS, kde řešíme jejich připomínky a pomáháme jim s jejich problémy.
● Plníme oznamovací povinnost pro ČSÚ a odevzdáváme jim výkazy.
● Cesta nováčka – dokončení projektu, jak se nalodit.
● Spolupracujeme s TO na implementaci nového nástroje pro posílání newsletterů. Již umíme

měřit proklikovost linků.
● Celkově se zvedla produktivita vedoucích odborů – trávíme mnohem méně času na poradách a

více prací.
● Srazili jsme fakturu za telefony o 12 tisíc měsíčně poctivou prací Jirky Belšána.
● Uspořádali jsme PO kemp, který se sám zaplatil.

Co se nepodařilo:
● Stále vybíráme ombudsmana a řešíme implementaci projektu Respekt je profi.

Výzvy pro rok 2023:

Chystáme implementaci vyhlášky pro odměňování a doporučení pro práci s dodavateli. Výzvou pro PO
bude i snaha udržet stávající tým koordinátorů, stejně jako spokojenost krajských sdružení. PO by také
rád i nadále udržel kvalitu a vysoký standard výběrových řízení. Připravujeme webinář "Jak lépe pracovat
s emocemi” a také komunální fórum a fórum krajských zastupitelů jaro 2023, spravujeme web pro
zastupitele a vytváříme jeho obsah. V plánu máme workshop pro PKS napříč ČR, který předává
know-how, jak efektivně pracovat se zdroji.
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Kancelář Pirátské strany

Co se podařilo: 
● V roce 2022 došlo ke změně na pozici vedoucího kanceláře, kdy pozici opustil po několikaletém

působení zkušený vedoucí a na jeho místo byl vybrán vedoucí nový.
● Podařilo se za centrálu sestavit rozpočet, který je v souladu s rozpočtovým výhledem z roku

2021 a zároveň tento rozpočet vyšel v maximální možné míře vstříc nové mediální a IT koncepci
centrály.

● Kancelář rovněž úspěšně asistovala u změny jednatele a prokuristy stranické obchodní
společnosti 1. pirátská s.r.o., zápisu skutečného vlastníka společnosti do registru vlastníků a
naplnění dalších zákonných ustanovení týkajících se této společnosti.

● Kancelář rovněž absolvovala tzv. šetření UDHPSH v místě, které bylo pokračováním v roce 2021
zahájené kontroly volební kampaně do Europarlamentu z roku 2020. Výsledek kontroly však
ještě není znám, protože tato nebyla zatím pravomocně ukončena.

● První pololetí a průběh náročné a již tradičně značně fragmentované komunální kampaně spolu
se senátní kampaní se podařilo z pohledu kanceláře zvládnout uspokojivě.

● Rovněž, spolu s rostoucími úrokovými sazbami na bankovním trhu, byla obnovena dřívější praxe
zhodnocování volných finančních prostředků strany v již v minulosti zasmluvněné banky
Oberbank. Aktuální praxe spočívá na rozdíl od praxe dřívější v opakovaném ukládání maxima
volných prostředků na měsíční termínovaný vklad, čímž dochází k maximalizaci úrokového
výnosu.

● Dále se podařilo zautomatizovat některé úkony administrativní povahy, což se později v druhé
polovině roku ukázalo jako klíčové pro zvládnutí situace, kdy došlo k rozvázání pracovního
poměru s asistentkou vedoucího kanceláře, která některé z administrativních činností zastávala.

Co se nepodařilo: 
● Bohužel se nepodařilo dostatečně brzy zabránit nehospodárnostem a vzniku penále za pozdní

úhrady telefonních služeb, což vedlo ke kontrole činnosti odpovědné hospodářky této agendy,
odhalení zásadních pochybení a následnému vyvození důsledků. Administrace agendy byla
reorganizována a výrazně zefektivněna tak, aby již nemohlo docházet k pochybením.

● Došlo též k udělení drobné pokuty za marginální formální opomenutí ve zprávě za kampaň pro
sněmovní volby roku 2021.

● Bohužel se souhrou nepředpokládaných komplikací na straně kanceláře jako takové i
negativních faktorů na straně některých odborů centrály, nepodařilo v plánovaném termínu
dokončit přípravu rozpočtu na rok 2023. Rozpočet centrály byl schvalován v poměrně pozdním
termínu a důsledkem nedorozumění bez některých větších záměrů, které musely být
doschválené.

Výzvy pro rok 2023: 
Bude nutné nadále zásadně zefektivnit několik oblastí souvisejících s finančním řízením, tedy
plánováním a vyúčtováváním běžného provozu strany a volebních kampaní. Zejména se jako zásadní
výzva jeví včasné předávání přijatých faktur k proplacení, resp. jejich prvotní zpracování ve
vnitrostranickém finančním systému. Velkým úkolem je nastavit mechanismus podpory plánování krajů,
kde kancelář vidí velký prostor pro zefektivnění celého procesu a tím i zrychlení dokončení. Velkým
tématem je též posílení a rozšíření fundraisingu. Kancelář strany má ambici poskytovat finanční a
provozní podporu jak na prvním místě vedení strany a odborům centrály, tak i krajským organizacím
strany.

Výsledky hospodaření za rok 2022:
● V roce 2022 činily celkové příjmy strany 94 692 136,85 Kč.
● Vyšší než očekávaný příjem plynul zejména z úroku z vkladů na termínovaných účtech ve výši

1,97 milionu Kč.
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● Straně se podařilo od podporovatelů vybrat nebo získat v podobě bezúplatného plnění dary v
celkové výši téměř 36 milionů Kč, přičemž se jedná prakticky výhradně o drobné, individuální
dárce.

● Příjmy strany byly použity zejména na financování volebních kampaní ve výši 4,13 milionu Kč u
senátních voleb a 31,85 milionu Kč u voleb do zastupitelstev obcí.

● Na provoz strany, daně, poplatky a ostatní výdaje strana vynaložila souhrnnou částku 52,5
milionu Kč.

● Hlavním pozitivem uplynulého roku je dosažení dílčích úspor a efektivního řízení peněžních
toků. V této aktivitě bude strana pokračovat i v letošním roce, aby zvýšila své finanční rezervy na
financování budoucích volebních kampaní, především v důležitém volebním roce 2024.
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Technický odbor (TO)

Co se podařilo:
● Odbor rozvíjel a nasadil několik nových funkcionalit do systému Chobotnice, jako jsou

například kandidátky, které pomáhají s administrativou a organizací. Kandidátky byly již v
tomto roce připraveny tak, aby jejich využití v dalších letech a volbách bylo možné a
nemuselo se nic vyvíjet znovu. Chobotnice dostávala mnoho dalších funkcí a příprav pro
přesun Nalodění a integraci požadavků Personálního a Administrativního odboru.

● Odbor dále pracoval na udržení veškerých systémů ve své správě v aktualizovaném stavu,
probíhala běžná údržba a optimalizace, která vedla k vyšší stabilitě systémů, které měl na
starost primárně Andrej Ramašeuski ve spolupráci s Honzou Bednaříkem.

● Technický odbor také nasadil několik dalších novinek, jako byl například nový web Piráti.cz,
webový nástroj Zkracovač z.pirati.cz a převedl několik desítek webů z Jekyllu na Maják. Na
Majáku k tomu vznikly nové funkce a byly vyřešeny některé požadavky uživatelů. Fórum také
získalo podporu přihlašování pomocí SSO (přihlášení pirátskou identitou). Na vývoji se
podíleli primárně Honza Bednařík jako hlavní programátor, Andrej Ramašeuski a v případě
nového webu i zástupce vedoucího odboru Zdeněk Kubala.

● Dále odbor zavedl novou pozici „Helpdeskář“ a navázal tak na spolupráci s Davidem
Malárem, který tuto pozici vykonává. Helpdeskář pomáhá zrychleně odbavovat základní
požadavky a zlepšuje komfort uživatelů při řešení problémů nebo požadavků.

Co se naopak nepodařilo:
● Odboru se bohužel nepodařilo zapojit nového vývojáře/vývojářku do vývoje, což mělo za

následek stagnaci, porušení smluvených termínů a přetížení jediného vývojáře Honzy Bednaříka,
který nemohl splnit všechny požadované termíny za dva plnohodnotné vývojáře. Jak plyne výše,
Technický odbor nesplnil některé projekty dle stanoveného plánu a priorit odboru. Neproběhlo
přesunutí funkcionalit systému Nalodění do Chobotnice. Do Chobotnice nebylo
implementováno více plánovaných funkcí, jako je například organizační struktura, správa týmu
a další.

● Technickému odboru se i přes velké úsilí nepodařilo také vyřešit problematiku nedoručených
emailů nebo emailů končících ve spamu. Vzhledem k výraznému zpřísnění pravidel na straně
poskytovatelů dochází k tomu, že emaily nechodí tak, jak by bylo očekáváno.

Výzvy pro rok 2023:
Vzhledem k tomu, že Technický odbor nesplnil všechny plány v roce 2022 a neměl využité takové
personální kapacity, které chtěl, jsou zde výzvy, které povedou k nápravě. Výzvy si dovolíme rozdělit do
čtyř částí podle druhu, a to:

A) Inovace
B) Personální kapacity
C) Rozvoj technických systémů
D) Propagace odboru
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Administrativní odbor (AO)

Co se podařilo:

● Dle Redmine bylo v roce 2022 v rámci odboru založeno 760 podání a dalších úkolů (777 úkolů v
roce 2021), uzavřeno 882 podání a dalších úkolů (701 v roce 2021).

● Celkem 24 jednání CF a jedno online (covidové) zasedání – díky Pardubickému KS a
Technickému odboru za realizaci.

● Nově aktualizovaná pravidla komunikace na Fóru – rozšířeno na ostatní diskuzní prostory strany
(Zulip, ...).

● V roce 2022 po letech udělen krátkodobý BAN; AO nemůže personálně zvládat moderaci všude,
ale budeme se to snažit rozvíjet.

● Chobotnice pro správu lidí a týmů (děkujeme PO, obrovsky snižuje pracnost, stále dokončujeme,
vývoj se táhne).

● Nová titulka wiki (Rozcestník - https://wiki.pirati.cz/start).
● Správa sbírky předpisů – pořádek ve vyhláškách, probíhá redukce pravidel.
● Realizováno obsazování okrskových volebních komisí (OVK) ke komunálním (2246 okrsků

obsazeno) a prezidentským (obsazeno 4099 okrsků - 27,7 %) volbám, aktuálně sbíráme zpětnou
vazbu od komisařů, registrátorů, předsednictev i úřadů.

● Správa sbírky smluv a listin.
● V roce 2022 již zcela umřelo Participativní rozpočtování.

Co se nepodařilo:

● Ukončení pracovního poměru u pozice zástupce vedoucího AO.

Výzvy pro rok 2023:

Probíhá uspořádání listinných dokumentů v registru (částečně vyřešeno během minulého roku), probíhá
také implementace nového systému, který bude šetřit data a nebude tolik náročný při práci. Bude třeba
dořešit systém ukládání listinných originálů (zahájeno za předchozího vedení).
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Zahraniční odbor (ZO)

Co se podařilo:

● V červnu se vedoucí odboru ve Vídni účastnil konzultací komise OSN pro nakládání s daty při
vyšetřování trestné činnosti. Cílem je vznik konvence OSN upravující tuto oblast. Pirátským
zájmem je mitigovat případné negativní dopady dokumentu, především v oblasti soukromí a
základních lidských práv. Na téměř veškerých akcích OSN se můžeme účastnit díky našemu
členství v Pirate Parties International, jež mají pozorovatelský status při Hospodářské a sociální
radě OSN.

● Rovněž v červnu uspořádali, s lehkou asistencí Zahraničního odboru a PPI, němečtí Piráti již
osmé pokračování Pirátské bezpečnostní konference, která se tradičně koná v Mnichově, ale
tentokrát proběhla u nás, v Praze.

● V červenci Zahraniční odbor, ve spolupráci s Pirate Parties International, uspořádal svou největší
akci roku: konferenci Think Twice 4, jejíž tři předchozí díly se konaly ve Frankfurtu, Istanbulu a
Jeruzalémě.

● V září se zástupci Zahraničního odboru zúčastnili zasedání výboru Evropských Pirátů v Bruselu.

Co se nepodařilo:

● Zahraniční odbor také PPI nabídl pořadatelství fyzické části výročního sjezdu této organizace na
přelomu roku 2022/2023, ale fyzická část byla nakonec zrušena. Naše nabídka na pořadatelství
každopádně trvá a jsme sjezd PPI ochotni organizovat kdykoli v budoucnu.

Výzvy pro rok 2023:

Nadále budeme vysílat zástupce do OSN, jak k monitorování výše uvedené konvence, tak i na další akce.
Uspořádáme minimálně jednu konferenci, ale detaily se v tomto okamžiku teprve rodí. A možná budeme
hostit zmíněný sjezd světových Pirátů. Dále budeme navštěvovat pirátské akce v jiných zemích a
reprezentovat naši stranu u ostatních pirátských stran.
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Kontrolní komise (Kontrolní komise)

Co se podařilo:
● KK má nyní 9 členů, což je historicky od vzniku strany nejvyšší počet. Díky tomu se může

lépe vypořádávat s nárůstem podání od podzimu 2022, zejména v souvislosti s komunálními
volbami.

● Bylo vyřešeno 27 různých podnětů a úkolů v rámci KK (mimo stížnosti podané k RK).
● Aktuálně se pracuje na dalších 29 podnětech a úkolech.
● Byla postoupena 1 vypracovaná stížnost k RK.
● Zpravodajové KK se účastnili dalších projednání nedořešených stížností před RK, podaných v

předchozím roce.
● Členové KK se účastnili jednání mnoha stranických týmů a v případě zájmu poskytli podporu

ve sporných situacích napříč celou stranou.
● KK se snaží nadále etablovat jako orgán, který zásadně předchází eskalaci konfliktů a vítá

angažovanost členů problémům předcházet. Celkově se daří zlepšovat povědomí o KK ve
straně.

● Členové KK se aktivně podílejí na některých opravách Rozhodčího řádu v rámci předpisové
skupiny RV.

Co se nepodařilo:
● Zbývá implementovat některá ustanovení nového Rozhodčího řádu.

Výzvy pro rok 2023:
Jedna z výzev stále přetrvává, a to dodržování lhůt daných Rozhodčím řádem, které byly novelou RŘ
významně zkráceny.
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Rozhodčí komise (Rozhodčí komise)

Co se podařilo:

Rozhodčí komisi napadl níže uvedený počet předběžných otázek a stížností v roce 2022.

Rok nápadu Předběžné otázky Stížnosti

2021 1 0

2022 16 (z toho 1 vyřízena
v roce 2023)

6 (z toho 2 vyřízené v
roce 2023 a 2
nevyřízené)

Celkem 23

● Průměrná rychlost vyřizování věcí v RK byla v roce 2022 (počítaje pouze věci, které byly vyřízeny
v roce 2022 bez ohledu na datum nápadu) 29 dní u předběžných otázek a 48 dní u stížností (v
případě stížností je ovšem statistika ne zcela průkazná, protože RK vyřídila v roce 2022 pouze 2
věci, co napadly v roce 2022).

● Rozhodčí komise po většinu roku 2022 měla 6 členů, od 22.11. z důvodu pozastavení funkce J.
Lejčka má 5 členů.

Co se naopak nepodařilo:

● RK se v roce 2022 sice dařilo vyřizovat jednotlivá řízení, ovšem dlouhodobě se nedaří v případě
stížností plnit 30 denní lhůta předvídaná Rozhodčím řádem. Důvodem pro to je i dlouhodobě
problematická možnost aktivizace členů RK, kdy je patrná i výrazně odlišná míra aktivity různých
členů RK. V kombinaci s tím, že všichni členové RK vykonávají své funkce vedle svého
občanského povolání či výkonu veřejných funkcí, z toho vyplývá, že RK je za současných
personálních kapacit schopna vykonávat pouze běžnou operativu bez dalších rozsáhlejších
aktivit směřujících např. k přípravě koncepčních změn.

Výzvy pro rok 2023:

Pro rok 2023 bude primární výzvou ukončit všechna dosud běžící řízení a případně další, která napadnou
v roce 2023 tak, aby před koncem funkčního období v létě 2023 měla RK „čistý stůl“. Následnou výzvou v
pozměněném složení bude začít postupně pracovat na koncepčních materiálech – primárně přípravě
úpravy webových stránek tak, aby na nich členové mohli jednoduše vyhledávat právní závěry z řízení
vedených u RK.
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Závěrečné slovo a výhled do roku 2023

Minulý rok jsem nám na závěrečných řádcích přál, abychom dokázali stabilizovat situaci, dostali
šanci se nadechnout, pozitivně uchopit naše angažmá ve vládě a obstáli v komunálních volbách.
Času k nadechnutí sice příliš nebylo :), ostatní se nám ale podařilo do velké míry naplnit. Díky čemuž
máme solidní odrazový můstek, na který můžeme navázat v nadcházejícím období.

Na všech úrovních politiky se budeme samozřejmě i nadále snažit naplňovat náš program i
krátkodobé a dlouhodobé priority. Jsme dnes jediná strana prosazující v nejvyšší patrech liberální
sociálně citlivou hodnotovou politiku a je potřeba, aby byl náš hlas pořádně slyšet.

Rok 2023 je po dlouhé době rokem nevolebním, alespoň z pohledu politických stran, což nám dává
prostor se důkladně připravit na blížící se neobvyklou a náročnou kombinaci trojích voleb -
evropských, krajských a senátních. Na tom se už začalo ke konci roku 2022 zvolna pracovat, s
dalšími měsíci nabereme intenzivnější tempo. Důležitý je nejen kvalitní program, strategie, sestava
kandidátek a marketing, ale i dobré zázemí pro naše týmy na krajské, evropské či centrální úrovni,
aby byly sehrané a personálně zajištěné. Stejně tak do příprav zapojit všechny členy a členky, kteří o
to mají zájem, abychom si tyhle kampaně opravdu po pirátsku užili, ztotožnili se s nimi a bavily nás.

Ostatně politika, stejně jako jakákoliv jiná práce, jde nejlépe od ruky, pokud z ní máme radost a těší
nás. Pojďme si tak rok 2023 společně užít!

Díky za vše, co děláte a že jste s námi,

Ivan Bartoš, předseda
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